



What the fuck is Anarchism?

ANARCHISTS OPPOSE ALL FORMS OF OPPRESSIVE POWER. We strive for a world based on self-determination and mutual aid. As the world veers towards tyranny, only grassroots direct action can keep our communities safe. If you're ready to take action without waiting for orders, you're one of us.

Anarchists look reality in the face and desire its complete transformation: the elimination of exploitation and domination. Anarchists are among the only ones offering a clear vision of another way of living. In organizing networks and community spaces around the world, we come together to assist each other in meeting basic needs and building the collective capacity for self-defense. In neighborhoods, workplaces, and schools, anarchists are fighting gentrification, the violence of the police, and exploitation while creating inclusive alternative infrastructures for survival. Across bioregions, we are organizing to protect our drinking water and the earth we all depend on for life.

Anarchists see the imposition of racism, class society, nationality, gender and patriarchy all playing parts in creating a world where a few own everything and the rest are forced to work for them in order to survive. A world that is also held in place by institutions of direct control in the form of police and prisons.

Anarchists recognize the one-two punch of the right and left wings of the state. The right-handed uppercut of market capitalism and the strong left hook that more government offers have taken turns pummeling people and

L'anarchie : What The Fuck?

LES ANARCHISTES S'OPPOSENT À TOUTE FORME DE POUVOIR QUI OPPRIME. Nous aspirons à un monde basé sur l'auto-détermination et l'aide mu-

tuelle. Alors que le monde tend vers la tyrannie, la sûreté de nos communa-
tés sera assurée par les actions directes de ceuzes qui en font partie. Si tu êtes
prêt.es à agir sans attendre des ordres, tu es l'un.e de nos nôtres.

Les anarchistes sont de ceuzes qui regardent la réalité en face et désirent
la transformer complètement : éliminer l'exploitation et la domination. Les
anarchistes sont parmi les seuls à offrir une vision claire d'une autre manière
de vivre. En nous organisant dans des réseaux et des espaces communautaires
à travers le monde, nous arrivons à nous assister les un.es les autres en répon-
dant à des besoins de bases et en construisant une capacité collective à nous
défendre nous-mêmes. Dans les quartiers, les lieux de travail et les écoles, les
anarchistes luttent contre l'embourgeoisement, contre la violence de la police,
et contre l'exploitation tout en créant des infrastructures inclusives, créatives
et alternatives pour la survie. À travers les bioregions, nous nous organisons
pour protéger notre eau potable et la terre dont toute la vie dépend.

Les anarchistes reconnaissent que l'Etat nous attaque doublement. D'un
côté, sous la forme du marché capitaliste et de l'autre, avec le massacre des
peuples et de la terre depuis des centaines d'années. Les anarchistes sont de
ceuzes qui en ont assez de tout ça.

Naturellement, les policiers, les politiciens et les riches décrètent les anar-
chistes comme dangereux, et ils ont raison parce que si les anarchistes le pou-
vaient, tous ces rôles n'existeraient plus. Nos corps et nos esprits deviennent



the earth for hundreds of years. Anarchists are those who have had enough of it all.

Naturally anarchists are decried as dangerous by cops, politicians, and the rich, and rightly so, because if anarchists had their way those roles would no longer exist. While we're told to grow up, to quiet our rage, to check another ballot, wait another decade for change, our limbs and minds grow weary. Our dreams and desires yearn to overflow, for something different.

Anarchism means destroying the forces that seek to keep us on our knees, as much as it means finding your friends, lovers, families and communities to have each others' backs, with unbounded rage and joy. The riot that spills into the streets with dancing and laughter, the potluck that leaves everyone fed, the social center filled with books and ideas, the friendships based in affinity and unconditional solidarity, the window smashed to let in the light from outside.

In a world full of alienation and apathy, anarchists are willing to act in accordance with their ideas. Anarchists are those who would set fire to a bulldozer or a new luxury home rather than let a forest be cut down, who would rather hear the sound of shattering glass than a politician's speech. Deserting and disobeying all the rules written against us, by squatting and stealing for our survival, and rejecting the roles we're assigned, as good worker, good student, good citizen, good woman or man. Rewriting the usual endings; by supporting prisoners rather than letting them disappear in isolation, by beating up rapists and homophobes rather than suffering their violence, by creating forms of love that only strengthen us rather than containing and limiting us. Taking control over our surroundings by painting graffiti on the walls or occupying space and planting gardens. By arming ourselves with the ability to create a new world and destroy the one that has been imposed on us.

Anarchism in Montreal

- 🔥 Montreal Counter-information is a local website that publishes news and analysis about anarchist struggles in Montreal. MTLCOUNTERINFO.ORG
- 🔥 Visit RESISTANCEMONTREAL.ORG for a calendar of radical events in the city, and a larger list of anarchist groups, spaces, and news.

If you want to learn more about anarchism across North America, you can visit these (anglophone) websites :

- 🔥 CRIMETHINC.COM – anarchist analyses and introductory resources
- 🔥 ITSGOINGDOWN.ORG – coverage of anarchist activity across north america
- 🔥 SUB.MEDIA – video coverage of anarchism (sometimes with french subtitles)

- 🔥 SUB.MEDIA – couverture vidéo de l'anarchisme (parfois avec des sous-titres français)
 - 🔥 ITSGOINGDOWN.COM – couverture de l'activité anarchiste à travers l'amérique du nord
 - 🔥 CRIMETHINC.COM – analyses anarchistes et ressources introductives
- Si tu veux en savoir plus à propos de l'anarchie en Amérique du Nord, tu peux visiter ces sites webs (anglophones) :*
- 🔥 MTLCOUNTERINFO.ORG est un site web local qui publie des nouvelles et des analyses à propos de luttes anarchistes à Montréal.
 - 🔥 RESISTANCEMONTREAL.ORG pour voir un calendrier d'événements radicaux à Montréal ainsi qu'une liste de groupes, d'espaces et de nouvelles anarchistes.

L'anarchisme à Montréal

Las alors qu'on nous intime de grandir, de faire notre rage, d'aller voter, d'attendre une autre décennie pour que les choses changent. Nos rêves et nos désirs aspirent au débordement, à quelque chose de différent.

L'anarchisme signifie avant la destruction les forces qui veulent nous garder à genoux que de trouver des amis, des amoureux, des familles et des communautés pour nous appuyer les uns sur les autres, avec une rage et une joie déliées. Les rues inondées par des danses et des rires durant l'émence, le potluck qui laisse tout le monde repu, le centre social rempli de livres et d'idées, les amitiés bassées sur l'affinité et la solidarité inconditionnelle, la fête éclatée pour laisser passer la lumière de l'extérieur.

Dans un monde rempli d'aliénation et d'apathie, les anarchistes veulent agir en accord avec leurs idées. Les anarchistes sont ceuzes qui mettraient le feu à un bulldozer ou à une nouvelle maison de luxe plutôt que de laisser une forêt se faire raser, ou qui aimeraient mieux entendre le bruit de la vitre qui éclate plutôt que le discours d'un politicien. Déserrer et désobéir à toutes les règles écrites contre nous, en squattant et en volant pour survivre, en rejetant les rôles qui nous sont assignés, comme bonne travailleur, bon étudiant, en bonne citoyenne, bonne femme, bon homme. Réécrire les fins habituelles, en supportant les prisonniers plutôt qu'en les laissant disparaître dans l'isolement, en tabassant les violeurs et les homophobes plutôt qu'en subissant leur violence, en créant des formes d'amour qui nous donnent de la force plutôt que de nous contenir et nous limiter. Prendre le contrôle de notre environnement en faisant des graffiti sur les murs ou en occupant l'espace et en plantant des jardins. En nous armant de la capacité à créer un nouveau monde et en détruisant celui qui nous a été imposé.